The document is relevant for these types (evidence codes) of safety valves:

P16 217 540

P16 217 616

IV. USAGE

The above mentioned safety valves are designed for protection of pressure tanks and other pressure equipment.

Permissible working materials:

· air, water vapour, non-aggressive gases and vapours

· non-aggressive and non-flammable liquids with kinematic viscosity up to the 400 mm2/s

Permissible working temperatures:

· P16 217 540 –  -50°C to 300°C

· P16 217 616 – 0°C to 200°C

Permissible opening pressures:

· specified in Chapter II. and III. (for each type and each working temperature limitation) 

V. FUNCTIONS

A. The mentioned safety valves are normal and their functional properties corresponds to the regulation ČSN 13 4309

B. The other functional parameters are mentioned in Tab 1. and 2

Tab. 1

	Nominal diameter DN
	25
	40
	50
	65
	80
	100
	125

	d0 [mm]
	20
	32
	40
	56
	70
	90
	100

	A0 [mm2]
	314
	804
	1257
	2463
	3848
	6362
	7854

	α [-] (gases and vapours)
	0.25

	α [-] (liquids)
	0.08


Tab. 2 (acc. ČSN 13 4309-2)

	
	Opening pressure

p0 [bar]
	Δpmax [bar, %]
	Δpu [bar, %]

	working material – gases and vapours
	0.3 to 1.5
	0,15 bar
	0.3 bar

	
	1.6 to 3
	10% p0
	15% p0

	
	3.1 to 40
	
	

	working material – liquids
	0.3 to 1.5
	0,15 bar
	0.6 bar

	
	1.6 to 3
	10% p0
	20% p0

	
	3.1 to 40
	
	


VI. TECHNICAL DESCRIPTION

The safety valve is an armature that obstructs the pressure increase (over allowable limit) by the automatic opening and that also closes automatically when the overpressure decreases.

The setting of the value of overpressure, at which the valve opens, is adjusted by producer or licensed serviceman. The valve needs to be placed and fixed on the pressure equipment or pipeline in vertical position, i.e. inlet flange downward, outlet flange sideward and lid (position 6) upward.

Данная документация описывает предохранительные клапаны следующих типов (маркировки):

P16 217 540

P16 217 616

IV. ИСПОЛЬЗОВАНИЕ

Вышеупомянутые предохранительные клапаны разработаны для защиты резервуаров давления и другого оборудования под давлением.

Допустимые рабочие материалы:

- 
 воздух, водяной пар, неагрессивные газы и пары

- 
 неагрессивные и невоспламеняющиеся жидкости с кинематической вязкостью до 400 мм²/с.

Допустимые рабочие температуры:

- 
 P16 217 540 – от -50°C до 300°C

- 
 P16 217 616 -  от  0°C до  200°C

Допустимые давления открытия:

- 
 подробно описано в Главе II. и III. (для каждого типа и каждого ограничения рабочей температуры) 

V. ФУНКЦИИ

A. Эти предохранительные клапаны стандартные, и их функциональные свойства соответствуют требованиям ČSN 13 4309

B. Другие функциональные параметры поданы в таблице 1 и таблице 2

Таблица 1

	Номинальный диаметр
	25
	40
	50
	65
	80
	100
	125

	d0 [мм]
	20
	32
	40
	56
	70
	90
	100

	A0 [мм²]
	314
	804
	1257
	2463
	3848
	6362
	7854

	α [-] (газы и пары)
	0.25

	α [-] (жидкости)
	0.08


Таблица 2 (согласно ČSN 13 4309-2)

	
	Давление открытия p0 [бар]
	Δpmax [бар, %]
	Δpu [бар, %]

	рабочий материал - газы и пары
	0.3 до 1.5
	0,15 бар
	0.3 бар

	
	1.6 до  3
	10 % p0
	15 % p0

	
	3.1 до  40
	
	

	рабочий материал - жидкости
	0.3 до 1.5
	0,15 бар
	0.6 бар

	
	1.6 до  3
	10 % p0
	20 % p0

	
	3.1 до 40
	
	


VI. ТЕХНИЧЕСКОЕ ОПИСАНИЕ

Предохранительный клапан -  это арматура, которая предотвращает увеличение давления (свыше допустимого предела) автоматическим открытием и также автоматически закрывается, когда слишком высокое давление уменьшается.

Значение предельного давления, при котором клапан открывается, устанавливается производителем или специалистом по техническому обслуживанию. Клапан должен быть помещен и установлен на оборудовании под давлением или трубопроводе в вертикальной позиции, то есть впускным фланцем вниз, выходным фланцем в сторону и крышкой  (позиция 6) вверх.

